



Recognizing the 75th anniversary of the Canadian Anesthesiologists' Society: a special series of “Images” from our past

Hilary P. Grocott, MD, FRCPC, FASE

Received: 21 September 2017/Accepted: 13 October 2017/Published online: 20 October 2017
© Canadian Anesthesiologists' Society 2017

With this first printed issue of the new year, the *Journal* begins 12 months of recognizing the 75th anniversary of the Canadian Anesthesiologists' Society (CAS). In each monthly issue of the *Journal's* 2018 volume 65, this auspicious occasion will be recognized by featuring a special image relevant to the history of anesthesia in Canada, with particular reference to the CAS. This series features examples of artifacts, people, and items of historic relevance to the CAS' history. It will be presented as part of our regularly featured *Images in Anesthesia* section. Dr. Daniel Chartrand, Chair of the CAS' Artifacts and Archives Committee, will help curate this special monthly feature that will include content from authors both relatively new and more seasoned.

The first image, featured in the *Journal's* current issue,¹ is the inaugural crest and motto of the CAS. This seal and the motto “we watch closely those who sleep”, credited to Dr. Wesley Bourne, were associated with the Society until 1995.

Over these 75 years of the Society, there have been monumental changes in medicine, including some specific to anesthesia. For example, with the development of a number of notable advancements in patient monitoring and pharmacology, we have seen dramatic reductions in patient complication and mortality rates.² Understandably, the next 75 years of the specialty will likely see further advancements, not related just to the safety of anesthesia but also to other patient care advancements, particularly in the areas of pain, critical care, and our continually evolving

role in perioperative medicine. Importantly, the *Journal* has been part of the CAS for more than 60 of those years³ and continues to serve as part of its voice and ongoing legacy on the printed page. We hope that this recurring monthly feature in this anniversary year will help our readers reflect on the Society's past and future.

Célébration du 75^e anniversaire de la Société canadienne des anesthésiologistes : une série spéciale « d'Images du passé »

Dans ce premier numéro imprimé de la nouvelle année, le *Journal* amorce une période de 12 mois au cours de laquelle sera souligné le 75^e anniversaire de la Société canadienne des anesthésiologistes (SCA). Dans chaque numéro mensuel du volume 65 du *Journal* 2018, cet événement heureux sera commémoré par la publication d'une image spéciale touchant à l'histoire de l'anesthésie canadienne et ayant un lien particulier avec la SCA. Cette série dévoilera des exemples d'artéfacts, de personnes et d'éléments historiquement pertinents à l'histoire de la SCA. Elle sera présentée dans le cadre de notre section habituelle, *Images en anesthésie*. Dr Daniel Chartrand, président du Comité des Archives et artéfacts de la SCA, nous aidera à préparer cette chronique mensuelle spéciale qui arborera du contenu provenant tant d'auteurs novices que d'autres plus aguerris.

H. P. Grocott, MD, FRCPC, FASE (✉)
Department of Anesthesia, St. Boniface Hospital, University of
Manitoba, CR3008 - 369 Tache Avenue, Winnipeg,
MB R2H 2A6, Canada
e-mail: hgrocott@sbgh.mb.ca

La première image, présentée dans ce numéro du *Journal*,¹ est celle de l'emblème et de la devise inauguraux de la SCA. Ce sceau et cette devise, « Nous veillons sur ceux qui dorment », sont attribués au Dr Wesley Bourne et ont été associés à la Société jusqu'en 1995.

Au cours des 75 années d'existence de la Société, il y a eu des changements importants en médecine, y compris certains spécifiques à l'anesthésie. Par exemple, grâce à plusieurs avancées majeures en matière de monitoring des patients et de pharmacologie, nous avons été témoins de réductions spectaculaires des complications et des taux de mortalité des patients.² Les 75 prochaines années de notre spécialité verront probablement d'autres progrès non seulement liés à la sécurité de l'anesthésie, mais également dans les soins aux patients, particulièrement dans les domaines de la douleur, des soins intensifs, et de l'évolution constante de notre rôle en médecine périopératoire. Il convient de souligner que le *Journal* a fait partie intégrante de la SCA pour plus de soixante de ces années et continue de la servir en qualité de porte-parole et d'héritage sur papier. Nous espérons que cette chronique mensuelle au cours de cette année commémorative incitera nos lecteurs à réfléchir au passé de même qu'à l'avenir de notre Société.

Conflicts of interest None declared.

Editorial responsibility This submission was handled by Dr. Gregory L. Bryson, Deputy Editor-in-Chief, *Canadian Journal of Anesthesia*.

Conflit d'intérêt Aucun.

Responsabilité éditoriale Cet article a été traité par Dr Gregory L. Bryson, rédacteur en chef adjoint, *Journal canadien d'anesthésie*.

References

1. Finucane BT, Dillane D. History of the crest and motto of the Canadian Anesthesiologists' Society. *Can J Anesth* 2018; 65. DOI:10.1007/s12630-017-0986-x.
2. Bainbridge D, Martin J, Arango M, Cheng D; Evidence-based Peri-operative Clinical Outcomes Research (EPiCOR) Group. Perioperative and anaesthetic-related mortality in developed and developing countries: a systematic review and meta-analysis. *Lancet* 2012; 380: 1075-81.
3. Grocott HP. Our Diamond Jubilee: a time to celebrate the past and envision our future. *Can J Anesth* 2014; 61: 1-2.